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Výroční zpráva o činnosti školy, školní rok 2023 – 2024 

Základní škola Náchod – Plhov se řídí  platnou  legislativou, vychází ze  školního vzdělávacího 

programu Klíče k životu. Tento program byl aktualizován, zároveň se do programu začaly postupně 

promítat kroky, které mají vést k revizi RVP.  V letošním školním roce se do chodu školy opět  promítl 

příliv žáků z Ukrajiny.  

Základní škola na Plhově oslavila  v roce 2023  své 40. narozeniny. Oslavy byly velkolepé, jak je 

zaznamenáno a dokumentováno ve školní ročence Štěbetání. V souvislosti s oslavami a počátkem 

nového školního roku bylo představeno nové logo v barvách školy, tedy v šedé,  červené   a modré. 

Pedagogický sbor se již na oslavách představil v nových tričkách a zazpíval píseň ,Blízkost Tvou stále 

cítím.’ Na recepci školy je k zakoupení několik reklamních předmětů - např. propisky, trička, klíčenky a 

batůžky. Některé předměty by měly zůstat jako drobné dárky. Rozjely se i příspěvky na FB stránkách, 

kde se objevují fotografie, krátké zprávy i upozornění na akce.  

Situace na Ukrajině přivádí do České republiky další a další rodiny. Během školního roku 

2023/24  se ve škole učilo celkem 77 žáků cizinců (jsou to žáci polské, makedonské, egyptské, anglické 

národnosti), z toho 46 žáků z Ukrajiny.  Někteří žáci zvládli jazykovou přípravu již v loňském školním 

roce díky práci ukrajinských asistentek. I v letošním školním roce probíhala jazyková příprava i mimo 

kmenové třídy. Do práce s ukrajinskými dětmi se zapojovali vyučující,  asistentky pedagoga, 

vychovatelky  školní družiny a zároveň obě  ukrajinské asistentek. Díky spolupráci celého sboru se 

ukrajinští žáci výrazně jazykově posunuli.  

Již od září se postupně rozjely snahy otevřít v příštím školním roce  přípravnou třídu. Poptávka 

po vzdělávání , odklaďáků’ se jevila jako výrazná. Z toho důvodu škola požádala kraj o možnost otevřít 

přípravnou třídu, což se podařilo. Následovala jednání s PPP a SPC ohledně spolupráce. Získali jsme p. 

učitelku, prostory i učební materiály. Organizační  tým  navštívil přípravnou třídu v Broumově a během 

náslechů získával zkušenosti. Když však došlo na zápis, děti chyběly. Nejvyšší počet zájemců se vyšplhal 

na číslo 8, což nebylo dostačující,  a třída se bohužel neotevřela. 

Školní rok 2023 – 2024  jsme zvládli úspěšně. V hodnocení školního roku vycházíme z výsledků 

přijímacího řízení na střední školy, které bylo nové díky novému systému DIPSy. Těší nás, že drtivá 

většina žáků byla úspěšná. Došlo jen k drobným neznalostem systému především u žáků s češtinou 

jako druhým cizím jazykem. Zápis a následné dělení do 1. ročníku bylo poměrně složité díky nízkému 

počtu prvňáčků. Během prázdnin se počet zájemců zvýšil. První třídy jsme otevírali v počtu 37 žáků. 

Žákům se dařilo i v soutěžích.  Účastnili se Biologické olympiády, Logické olympiády, 

Matematického klokana, Klání žáků deváťáků, dále pak soutěží v anglickém jazyce jako např: English 

star, Cambridgeské zkoušky nanečisto. Mnoho soutěží a turnajů proběhlo na sportovní bázi a naši žáci 

přivezli z těchto klání mnoho medailí. Podrobné přehledy jsou uveřejněny v ročence Štěbetání 

2023/2024, která je přílohou této výroční zprávy. V roce 2023 – 2024 nehodnotila práci školy ČŠI. 
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Do řad pedagogického sboru byl přijat nový kolega se širokým záběrem možností výuky, Mgr. 

Martin Neuschl.  Snažíme se tak postupně reagovat na nadcházející situaci, kdy sbor pomalu stárne, 

kolegové na 1. stupni se chystají odejít do penze a bude nutné hledat nové členy sboru. I v letošním 

školním roce se pedagogové se zájmem vzdělávali, o čemž svědčí řada seminářů a webinářů, kterých 

se účastnili. Své poznatky pak předávali kolegům během příležitostných pondělních setkání s 

pracovním názvem Inspirace. Zároveň docházelo k propojení a spolupráci jednotlivých složek sboru - 

pedagogů, asistentek, vychovatelek, a to především při práci na projektech různého rozsahu.  

 Pokračujeme v tom, že žáci 1. tříd jsou hodnoceni pouze slovně, v dalších ročnících je práce 

žáků hodnocena známkami, součástí vysvědčení je však i příloha, kde vyučující doplňují hodnocení 

slovním vyjádřením. V průběhu září až prosince jsme se společně setkávali nad tvorbou nového 

formuláře hodnocení, kde jsme vycházeli z výzkumu a podkladů Masarykovy univerzity a zároveň jsme 

se snažili pedagogům při hodnocení zjednodušit práci. I nadále se vzděláváme a posouváme v  oblasti  

formativního hodnocení. Vyučující 1. stupně a zájemci z řad vyučujících matematiky či jiných předmětů  

se školili s p. Michnovou v oblasti H-matu.  

V letošním školním roce jsme také pracovali na rozvoji kariérového poradenství. Mgr. David 

Horák absolvoval dlouhodobé vzdělávání v tomto oboru, které dokončil na podzim 2023 a ujal se již 

naplno funkce kariérového poradce.  Se zavedením nového přihlašovacího systému na střední školy - 

DiPSy - měl nelehký úkol, a to  předávat nové informace pružně rodičům a žákům, zároveň byl 

nápomocný v případě komplikací či nejasností při přihlašování.  

V předchozím školním roce jsme vyučovali  podle novelizovaného RVP v oboru Informatika. 

Předmět Informatika mají ve svém učebním plánu žáci 4. a 5. tříd na 1. stupni, žáci 6., 7., 8. tříd na 2. 

stupni školy. V letošním školním roce  2023 – 2024 je  předmět Informatika  zařazen i do 9. ročníku, 

splníme tak podmínky výuky informatiky dané novelou RVP. Rozvoji ICT na škole pomáhá i modernizace 

počítačového vybavení. Díky financování programem ,Digitální propast’ jsme navýšili stávající kapacitu 

tabletů o dobíjecí košík s celkem 60 tabletů.  Ke konci školního roku bylo zakoupeno ještě   40 tabletů 

včetně dobíjecí stanice. Poptávka vznikla na základě individualizace výuky v hodinách a možnosti 

nabídnout žákům, kteří pracují v rychlejší tempu, další práci či procvičování v rámci třídy. V souvislosti 

s novým vybavením a zároveň rychlým posunem v rozvoji ICT proběhlo vzdělávání sboru v této oblasti. 

Lektorem ICT problematiky byl p. Maněna. Máme vytvořený i systém vzdělávání a metodické podpory 

v této oblasti. Většinu podpory a proškolení zvládáme vlastními silami v rámci pedagogického sboru.  

V květnu proběhly přijímací zkoušky do sportovního režimu budoucích 5. a 6. tříd. Zájem  byl 

poměrně velký a zájemci podávali i kvalitní sportovní výkony. I přes přijetí a umístění žáků do 

sportovního režimu došlo během konce května a začátkem června k dodatečnému přesunu žáků  na 

nižší gymnázium a do matematické třídy. Ve sportovním režimu budoucích 5. tříd bude celkem 23 žáků. 
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Žáci sportovci vytvoří jednu 6. třídu s počtem 19 žáků.  Žáci sportovního režimu vyrazí na podzimní 

tréninkové soustředění a na  zimní lyžařské kurzy.  

Ve škole pracuje školské poradenské pracoviště, jeho členy jsou speciální pedagog, školní 

psycholog, metodik prevence a výchovný poradce. Pravidelně se scházejí a vyhodnocují práci s dětmi, 

které vyžadují nějakou specializovanou péči, spolupracují s třídními učiteli. Oceňujeme práci školního 

psychologa, který často zajišťuje první kontakt s dítětem, jež řeší složitou situaci ve škole nebo v rodině. 

V letošním školním roce k nám paní psycholožka docházela třikrát za týden, vždy v úterý, ve čtvrtek a 

v pátek. Funkci speciálního pedagoga kombinuje Mgr. Magda Vojtěchová s funkcí třídního učitele na 1. 

stupni, její práce spojená s podporou třídních vyučujících v konkrétní práci s dětmi, je ve škole 

nezastupitelná.  

Školní družina pracovala v 5 odděleních ŠD, děti se setkávaly i v rámci práce školního klubu. 

Letos řady vychovatelek posílila bývalá žákyně naší školy, dnes absolventka  vychovatelství, slečna  

K.Prokešová. V letošním školním roce byla snaha propojit práci školní družiny a školy ještě více, a to 

především v tematických projektech.  

Školní jídelna pracuje dále na tom, aby vaření odpovídalo projektu „Zdravá školní jídelna“, do 

kterého jsme již roky zapojeni. Situaci ve školní jídelna se uklidnila i díky pravidelně připravované 

nástěnce s fotografiemi jídel na daný den a také díky diskusi a osvětě  ze strany učitelů a vychovatelek. 

Paní asistentka, která má focení jídel na starosti, předpokládala, že se do Vánoc vytvoří databáze fotek, 

ze které bude dále jídelníčky tvořit. Stále se však objevují nová jídla. Koncem školního roku jsme byli 

vybráni jako pilotní škola Ministerstva zdravotnictví, kdy se během jednoho měsíce testovaly novinky 

ve stravování. Během měsíční studie bylo každý den zařazeno bezmasé jídlo. I tak byla jídla vyvážena a 

obsahovala dostatek bílkovin. Strávníci nejspíš ani netušili, že byli součástí testování. Testování nebylo 

dle pokynů projektu zveřejněno. Slouží jako studijní podklad. Do školní jídelny byl zakoupen a 

instalován salátový bar. Menším strávníkům výrazně pomáhá nová odkládací plocha u okénka se 

špinavým nádobím.  

Škola spolupracuje se sdružením SRPDŠ.  Vedení školy se se zástupci rodičů setkává pravidelně 

v rámci schůzek SRPDŠ a cení si podpory rodičů v oblasti spolupráce i finanční podpory práce školy. Ta 

se děje zejména prostřednictvím finančních příspěvků, které každoročně vybíráme. V rámci 

podzimních schůzek SRPDŠ proběhly volby do Školní rady ZŠ Náchod Plhov, a to z řad rodičů i z řad 

pedagogů.   

První školní den 2023 – 2024 byl začátkem jednačtyřicátého školního roku plhovské školy. 40 

let školy jsme si připomněli  v  říjnu 2023 v rámci několika akcí. Škola připravila výstavu fotografií, prací 

i pomůcek ze současnosti i z let minulých. Součástí oslav byl i sportovní program a setkání s bývalými 

žáky. Hlavní sobotní akce se pak účastnil starosta města, Jan Birke, i hejtman Královehradeckého kraje, 

pan Martin Červíček, od něhož škola obdržela dar v podobě nástěnných hodin. Pedagogický sbor si 
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připravil malé překvapení. Společně nacvičili píseň Blízkost tvou stále cítím. Posluchače potěšilo i 

vystoupení p. vychovatelky Káji Mlezivové, která se spojila se svými bývalými žákyněmi flétnistkami a 

zorganizovala  společné zkoušky a následné vystoupení. Úžasné bylo potkat se s bývalými žáky, rodiči, 

kolegy. Začíná se páté desetiletí práce plhovské školy, určitě bude stejně úspěšné, jako byly roky 

minulé.  

V roce 2024 město Náchod oslavilo 770 let od svého vzniku. Již v roce 2023 provázely přípravy 

různé akce. I naše škola se zapojila do příprav. Žáci 8.- 9. tříd vytvořili  QR stezku po Náchodě. Vybrali 

si zajímavá místa, která zpracovali a  pod QR kód nahráli zajímavé informace či úkoly.  Škola se také 

zapojila do hlavních oslav v červnu 2024. zaměstnanci, rodiče i žáci se účastnili průvodu, připravili 3 

vystoupení do hlavního programu a ve stánku na náměstí prodávali své vlastní výrobky.  

 

 

Mgr. Petra Horáková  
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Základní údaje o škole: 

Zřizovatel: Město Náchod 

409 žáků, 19 tříd 

Vedení školy:  Mgr. Petra Horáková, ředitelka školy 

Mgr. Martina Olejáková, zástupkyně ředitele školy pro 2. stupeň 

Mgr. Petra Balcarová, zástupkyně ředitele školy pro 1. stupeň 

 

zsplhov@zsplhov.cz           www.zsplhov.cz 

Podmínky pro práci školy – materiální a prostorové 

Areál školy tvoří školní budovy, tělocvičny a školní atletický stadion.  

V budově U1 sídlí 1. - 4. třídy. Pátá třída byla ve školním roce 2023/2024 jen jedna a byla 

umístěna do přízemí budovy U2. Část tříd je již opravena, část na opravu teprve čeká.  Třídy jsou 

vybaveny moderní didaktickou technikou, průběžně obměňujeme školní nábytek. Skladovou místnost 

v přízemí se podařilo částečně vyklidit a v polovině místnosti vznikl prostor vybavený regálem, který 

slouží ke skladování výtvarného materiálu a přírodnin sloužících k vyrábění v rámci pracovního 

vyučování.  

Ke konci školního roku byla vyklizena čítárna prvního stupně a sousední kabinet za účelem 

přestavby daných místností v rámci další etapy projektu IROP.  Učebna bude přestavěna na jazykovou 

učebnu pro 1. stupeň. Žáci prvního stupně docházeli na hodiny angličtiny do učebny 2. stupně, což bylo 

limitující pro žáky druhého stupně. Vybudováním nové učebny na 1. stupni se sníží přesuny mezi  

budovami. Nová učebna bude též sloužit skupinové či individuální práci. Výběr nábytku je velmi 

variabilní a nabízí praci ve skupinách, individuálně, v lavicích i  na koberci. Pro nový školní rok by měla 

být učebna již vybavena a plně funkční.   

V objekt U2 se nacházejí třídy 2. stupně. Škola využívá odborné pracovny chemie, fyziky, 

přírodopisu, učebnu cizích jazyků, výtvarné výchovy, dvě počítačové pracovny, kuchyňku, přípravnu 

pro pěstitelské práce. V 1. patře budovy U2 byla vyčleněna jedna místnost jako klubovna. Žáci ji rádi 

využívají o přestávkách ke společnému setkávání, hraní her či k četbě.  Po rekonstrukci odborných 

učeben a kabinetů v roce 2021 má škola vynikající podmínky pro výuku přírodovědných předmětů a 

cizích jazyků. I letos byla hojně využívána  pracovnu ručních prací, kde probíhaly hodiny šití jako součást 

pracovních činností, ale učebna sloužila i k zájmové činnosti. V letošním roce ji několikrát ke 

společnému víkendovému setkání využily i paní učitelky a paní asistenty. Společně ušily čepice pro 

onkologické pacienty.  

Objekt CF – tvoří ho v přízemí šatny, v 1. patře kanceláře školy a sborovna.  Prostor před 

sborovnou a kanceláří slouží k setkávání žáků. Oblíbená je především hra na piano, ale k vidění jsou i 

partie v šachu či v dámě. Tyto hry vyrobily pro své spolužáky bývalí deváťáci. Prostor přímo před 

mailto:zsplhov@zsplhov.cz
http://www.zsplhov.cz/
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sborovnou slouží jako foto koutek. V pravé části vznikla přes zimu pozorovatelna ptáků vybavená 

dalekohledy. Prostor je vyzdoben výtvarnými pracemi žáků. Na jaře zde byla výstava plakátů 

inspirovaných Alfonsem Muchou.  

V části MVD sídlí školní družina a školní čítárna 2. stupně (1. patro), v přízemí je keramická 

dílna, zrcadlový sál a posilovna pro potřeby tělesné výchovy.  Celý objekt MVD také čeká rekonstrukce 

interiérů, rychlost bude záviset na možnostech rozpočtu města Náchod. Společenská místnost je 

zařízena a využívána jako učebna hudební výchovy a také jako místo setkávání pro  pedagogický  sboru. 

 Školní jídelna připravuje pro žáky novinku v podobě salátového baru a zabudované polévkové 

nádoby k samoobslužnému provozu tohoto sektoru. Celková částka investice je 139 893 Kč.  

 Tělocvičny jsou využívány školou, školní družinou i školním klubem. Své tréninky zde má  i  SK 

Plhov. Tělocvičnu využívá pro své hodiny tělesné výchovy i Acedemia Mercurii. Volné odpolední a 

večerní termíny využívají sportovní kluby a veřejnost. Tělocvičny čekají na instalaci úspornějších 

svítidel.    

Na jaře byla zkolaudována a k užívání školy a především žáků předána venkovní učebna. 

Výstavba venkovní učebny byla  realizována v rámci projektu  IROP. Celková investice do projektu byla 

1 662 442 Kč. Učebna je vybavena lavicovými sety vhodnými pro skupinovou práci. Zastřešení 

propustnou plachtou poskytuje stín, ale zároveň propouští dostatek světla. Stěny učebny jsou využity  

vždy i z druhé strany. Pěstitelským pracím slouží zahradní kastlíky zavěšené na stěně. Protější zeď nabízí 

horolezeckou stěnu s podélným lezením. Okolí venkovní učebny bylo vkusně upraveno a osázeno 

travinami a motýlími  keři.  Učebna byla od jara hojně využita. Těší se velké oblibě mezi učiteli i dětmi. 

 

 

Výchovně vzdělávací proces 

Přehled učebních plánů (viz příloha výroční zprávy) 

Školní vzdělávací program Klíče k životu 

         Ve školním roce 2023 - 2024 jsme vyučovali podle školního vzdělávacího programu Klíče k životu.  

Každým rokem svůj vzdělávací program doplňujeme, inovujeme.  

I nadále pokračujeme v  organizování výuky ve třídách s rozšířenou výukou tělesné výchovy.  V tomto 

režimu se učily ve školním roce 2023 – 2024 třídy 6.C a 9.C, a skupiny žáků ve třídách 5. A, 7.A, 7.B, 8.A, 

8.B. Pro příští školní roky si vedení školy dalo jako prioritu organizovat výběr do sportovních tříd tak, 

aby bylo možné mít sportovce v jedné třídě. Je to pro školu jednodušší z hlediska organizace výuky i 

dalších akcí (kurzy, závody). Pro příští školní rok se toto podařilo, ve školním roce  2024 – 2025 bude 

pracovat v režimu rozšířené výuky tělesné výchovy 19 žáků v 6.B třídě.  

   Vzdělávací program Klíče k životu popisuje i volitelné předměty. Jedná se vždy o aktuální nabídku 

předmětů, která vychází z personálních a materiálních možností školy. 
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Hodiny speciální pedagogické péče a intervence 

1. stupeň -  zajišťovali jsme SPP a intervence u 20 dětí v 7 skupinách 

2. stupeň – zajišťovali jsme SPP a intervence u 11 dětí ve 3 skupinách 

 

 

Volitelné předměty 2023 - 2024 

Počet hodin v týdnuPočet skupin 

6. ročník 

● Počítačová grafika21 

● Ruční práce21 

7. ročník 

● Praktické činnosti2 1 

● Mediální výchova                             21 

8. ročník 

● Ochrana životního prostředí2 1 

● První pomoc                                      21 

 

 

Ve školním roce 2023 – 2024 jsme koncipovali volitelné předměty v 6., 7., 8. ročníku jako 

dvouhodinový blok. Do nabídky jsme zařadili předměty, které vycházely z různých zájmů jednotlivých 

žáků, doplňují a zpestřují učební plán 2. stupně základní školy.  

 

Personální zabezpečení školy  

Stále pracujeme na zajištění kvalifikovaného pedagogického sboru. Do nového školního roku 

2023/2024 nastoupil Mgr.Martin Neuschl, který doplnil tým tělocvikářů. Zároveň vyučoval ICT a  

tandemově také matematiku. Po mateřské dovolené nastoupila Mgr. Klára Pavlová a ujala se první 

třídy.  Na konci školního roku se se svými třídami i působením ve škole rozloučila paní učitelka Ivana 

Kábrtová a  PhDr. Renáta Dostálová a zároveň  Mgr.Jaroslav Smrček, kteří po desítkách let strávených 

na Plhově  odešli do zaslouženého důchodu. Odcházejícím pedagogům poděkovat i pan starosta  Jan 

Birke a předal jim na památku milou pozornost v podobě skleněné figurky znázorňující učitele s atributy 

typickými pro danou osobu. Ve škole skončila také Mgr. Jaroslava Janková ,Mgr. Hana Drtinová a 

Mgr.Eva Hubková.  

Úkolem vedení školy bylo vybrat nové pedagogy na první i druhý stupeň.  Do nového školního 

roku  nastoupila na 1. stupeň Mgr. Veronika Červená , Mgr. Lucie Kociánová a Mgr. Karolína Lipenská.  

Na druhém stupni začala působil Mgr. Jana Notková.  
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Ke konci školního roku jsme bohužel dle nových pravidel vykázali jen 2 ukrajinské žáky, kteří měli 

nárok na jazykovou podporu. Z toho důvodu skončila smlouva ukrajinské paní asistentce Yaně Popové.   

    Vyučující celé školy využívají moderní didaktické metody a moderní didaktickou techniku. Využíváme 

dvě mobilní počítačové pracovny. Máme k dispozici také dvě počítačové pracovny, v nichž probíhá 

výuka zejména IT, tablety jsou využívány v kmenových třídách ve všech předmětech. Základem takové 

práce je i vzdělávání se v této oblasti. Garantem a hlavním metodikem v této oblasti jsou Mgr. Petr 

Cícha a Mgr. Alena Macková, letos ICT team podpořil ještě Mgr. Martin Neuschl. Pan učitel Petr Cícha 

úspěšně dokončil studium ICT koordinátora a Mgr. David Horák absolvoval studium Kariérového 

poradce. V oblasti výuky cizích jazyků už od 1. třídy učili aprobovaní vyučující. Podobně máme 

personálně zabezpečenou výuku tělesné výchovy a hudební výchovy, na prvním stupni učí většinu 

hodin učitelé s aprobací tělesná výchova, hudební výchova.   

Ná částečný úvazek na škole stále působí bývalý pan ředitel, Mgr. Vladimír Honzů,a také 

Metodička prevence a guru v oblasti osobnostně etické výchovy, Mgr. Naďa Králíčková. Postupně se do 

problematiky metodika prevence začne zaučovat Andrea Plachá.  

Ve školním roce 2023/ 2024 učily v plhovské škole 2 paní učitelky bez odpovídající kvalifikace.  

 

 

 

Školské poradenské pracoviště  

Školské poradenské pracoviště pomáhá zajišťovat péči o děti s individuálními potřebami. 

Stejně jako v roce předešlém tvořil tým školského poradenského pracoviště kolektiv vedený speciální 

pedagožkou Magdou Vojtěchovou. Ta komunikuje s PPP, SPC a dalšími odbornými pracovišti, jedná 

s rodiči, metodicky řídí práci asistentek pedagoga (Organizaci a koordinaci jejich práce má na starosti 

Renáta Langenbergerová). Do činnosti vedoucí ŠPP patří i hospitace v hodinách pro zjišťování potřeb 

jednotlivých dětí, pro poskytování metodické podpory učitelům. Dále školské poradenské pracoviště 

tvoří Naďa Králíčková, metodik prevence, Martina Olejáková, zástupkyně ředitele školy pro 2. stupeň,  

a školní psycholog Markéta Vyšatová. Pokud čas dovolí, dochází na schůzky Školského poradenského 

pracoviště i zástupkyně pro 1. stupeň, Petra Balcarová, a ředitelka školy, Petra Horáková.   

Funkci školního psychologa vnímáme jako opravdu potřebnou,  práce paní Mgr. Vyšatové 

v naší škole si opravdu ceníme, je pro nás velkou oporou. Některé problémy, které žáci řeší, jsou velmi 

specifické, právě proto  nám pomáhá péče odborníka. Paní psycholožka je v kontaktu s učiteli. Reaguje 

na jejich požadavky, často vyráží i do terénu na adaptační pobyty či sportovní kurzy. V průběhu školního 

roku byla navýšena dotace hodin, kdy působí paní psycholožka na naší škole. Dochází do školy a pracuje 

s žáky jednotlivě i s celým kolektivem třídy v úterý, ve čtvrtek a v pátek.  
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Ve škole pracovalo 12 paních  asistentek. V průběhu roku ještě přibyla paní asistentka 

S.Ceeová.  Celkem tedy 13 asistentek  pedagoga.  

 

Koordinátor protidrogové prevence a prevence rizikového chování dětí 

Primární prevence nabírá v současném světě na důležitosti. Převážně témata, která ohrožují 

zdravý vývoj dětí. Ať je to kyberšikana, kybergrooming, fakenews, dezinformace a užívání návykových 

látek.  A základem toho, abychom děti uchránili, je předat jim dostatek informací a vytvořit pro ně 

bezpečné prostředí a bezpečné vztahy. A na to se zaměřujeme celým životem naší školy.  

V letošním roce jsme spolupracovali s PPP Hradec Králové s paní Janou Králíkovou a paní 

Dostálovou, s OSPOD v Náchodě s panem Martinem Slovákem a paní Ladou Vackovou, s Policií ČR 

s panem Jakubem Vackem a Miroslavem Mervartem, se střediskem výchovné péče Kompas, s panem 

Dominikem Macháčkem, režisérem, s MP Education s paní Alenou Blažkovou, s Archou a dalšími 

subjekty.  

Na 1. stupni se soustředíme na to, abychom děti informovali o sociálních sítích a to 

prostřednictvím besed a programů PPP Hradec Králové. Třídní učitelé mají prostor na utváření postojů 

žáků k vytváření hodnotového systému v hodinách etické výchovy, která prostupuje školou od 2. do 9. 

třídy. 2. a 3. třída prošly programem paní Dostálové z PPP v Hradci Králové, program byl zaměřený na 

kyberšikanu a sociální sítě. 4. ročník měl program také zaměřený na sociální sítě, jak se na nich 

pohybovat, jaká jsou jejich úskalí a také na to, jak trávit volný čas. Program vedla paní Jana Králíková 

z PPP Hradec Králové. Tentýž program proběhl v 5. třídách.  

6. ročníky strávily několik dní na stmelovacím pobytu v měsíci září. Vyslechly si přednášku o 

sociálně právní ochraně dětí, organizovanou OSPOD  Náchod. Dále se žáci zúčastnili projektu 

KyberLIFE, zaměřeného na kyberšikanu a projektu Čas proměn, MP Education, zaměřeného na 

dospívání. V 7. ročníku proběhla přednáška pana Martina Slováka, kurátora OSPOD, na téma Základy 

trestní odpovědnosti. Probační a mediační služba seznámila žáky s tím, jak si efektivně uspořádat svůj 

volný čas, jak se nestat závislými na počítačích a mobilech. V 8. ročníku žáci prošli projektem Money 

for LIFE, který byl zaměřený na finanční gramotnost. Probační a mediační služba informovala žáky o 

náplni své práce a dále o důležitosti toho, jak trávit svůj volný čas.  Pokračovala spolupráce s paní Janou 

Králíkovou z PPP v Hradci Králové. Program se zabýval vztahy v třídních kolektivech. V 9. třídách 

promluvila paní Alena Blažková z MP Education o zvládání stresu, hospodaření s časem, plánování 

aktivit a o učení.  

Pro rodiče žáků naší školy jsme uspořádali přednášku paní Aleny Blažkové. Cíle přednášky s 

názvem Umím se učit bylo pomoci rodičům, jak nejlépe využít temperamentu a inteligence jejich dětí.   

Ve škole pracuje Školské poradenské pracoviště, které je zastoupeno paní zástupkyní Mgr. 

Martinou Olejákovou, speciálním pedagogem Mgr. Magdou Vojtěchovou, metodikem prevence Mgr. 
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Naďou Králíčkovou a školní psycholožkou Mgr. Markétou Vyšatovou. Členové se scházejí jednou 

v týdnu na společné poradě.  

Ve škole si hlavně s dětmi povídáme, pracujeme na společné tvorbě a výrobě různých věcí, 

pořádáme výstavy a projekty, jezdíme na výlety a poznávací exkurze. Tím vším formujeme jejich 

osobnost a dáváme možnost nového poznání. Také si uvědomujeme, jak je důležitá práce s 

informacemi, jejich ověřování a vyhodnocování. V této oblasti žákům pomáhá Mediální výchova 

vedená Mgr. Janou Linkovou. Podzimní rozjezd jednotlivých tříd zpříjemnila paní spisovatelka Renata 

Vayana v rozjímání nad její inspirativní knihou Indigo.                                                          

Mgr. Naďa Králíčková, koordinátor prevence 

 

 

Zařazení ukrajinských dětí do práce školy 

Během školního roku 2023 – 2024 navštěvovaly plhovskou školu více než čtyři desítky 

ukrajinských dětí. Během roku se počty měnily, protože některé děti se vracely domů, jiné nově 

přicházely. Všechny děti jsou zařazeny v kmenových třídách. Některé byly zařazeny o jeden ročník níže, 

než by podle věku být měly. Bylo to z důvodů neznalosti českého jazyka, zejména na 2.  stupni není 

jednoduché pro některé děti učivo zvládat. Organizaci přijímání a zařazování ukrajinských dětí do tříd 

jsme koordinovali s odborem školství MU v Náchodě. Zařazení do některých početně silných tříd bylo 

problematické, ale vždy jsme se se situací vypořádali.  

Ve škole pracují dvě ukrajinské asistentky. Paní Ivana Romaniuk i paní Jana Popová mají pedagogické 

vzdělání, mluví velmi dobře česky a jsou pro ukrajinské děti i pro učitele velkou oporou. V práci 

s ukrajinskými dětmi pomáhala i Táňa Kotlan, která pracovala jako učitelka 1. a 2. stupně.  

To, jak ukrajinské děti zvládají základní školu, je velmi individuální. Závisí to na jejich osvojení si českého 

jazyka, na podpoře v rámci jejich rodiny a také na tom, jaké jsou jejich osobní studijní předpoklady. 

Nelze obecně říct, jak jsou ukrajinské děti úspěšné, je vždy nutné hodnotit každé dítě zvlášť. V letošním 

školním roce vycházeli 3 ukrajinští žáci. Všichni tři jsou umístěni v systému následného vzdělávání. 

Koncem školního roku bohužel skončila podpora některým ukrajinským žákům, kteří využívali systém 

ukrajinský asistent. Z toho důvodu skončili pracovní poměr jedné z  ukrajinských asistentek .  

 

 

 

 

 

Výsledky vzdělávání2023 – 2024 
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Přijímací řízení, noví žáci v dalších ročnících 

Do prvního ročníku nastoupilo v září 2023 35 dětí. Rozhodnutím pedagogicko - psychologické 

poradny a dětského lékaře bylo doloženo 6 odkladů povinné školní docházky.  

Projekt tříd s rozšířenou výukou tělesné výchovy – ze třídy 4. A  se přihlásilo 20 zájemců. Žáci 

s  programem rozšířené tělesné výchovy se učili ve třídě 5. A  společně s ostatními dětmi.  Do vyšších 

ročníků tříd s rozšířenou výukou tělesné výchovy přišlo 15 žáků z jiných škol.   

Z okolních škol přišlo do 6. ročníku hned několik žáků.  Jsou zapsáni žáci ze ZŠ Police, ZŠ Česká 

Skalice, ZŠ Nové Město, ZŠ Běloves, ze ZŠ Dolní Radechová, ZŠ Drtinovo nám.  

 

Celkový počet ukrajinských žáků od září 2023 byl.  

 

Přijímací řízení na SŠ 

Na víceleté gymnázium odešli po skončení roku 2023 – 2024 4 žáci. Povinnou devítiletou školní 

docházku ukončilo 56  žáků 9. A , 9. B a 9..C  třídy. Na střední školu s maturitním oborem bylo přijato 

44 žáků.  Do učebních oborů bylo přijato 10  žáků.  Na Jiráskovo gymnázium v Náchodě nastupují 4 žáci  

a 2 na jaroměřské gymnázium. 

 

 

Výsledky vzdělávání2023 - 2024 

        

ročník  Vyznamenání Prospěli neprospěli 

   1. pol 2. pol 1. pol 2. pol 1. pol 2. pol 

1.  36 28 1 6 1 3 

2.  37 36 1 1 0 1 

3.  29 28 9 9 0 2 

4.  33 30 14 15 0 0 

5.  19 20 8 8 0 0 

6.  36 34 26 28 1 1 

7.  20 22 29 27 0 0 

8.  30 27 27 32 2 0 

9.  18 16 33 38 4 1 

Celkem  258 241 148 164 8 8 
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Snížené známky z chování celkem 1. pol 2. pol 

Uspokojivé 3 2 1 

Neuspokojivé 4 3 1 

 

 

Celkový počet neomluvených hodin: 

1. pololetí – 113 hodin, 2. pololetí – 163 hodin 

 

Řada snížených známek z chování byla udělena zejména za neomluvenou absenci ve škole. 

Další hodnocení chování „uspokojivé“ a „neuspokojivé“ bylo uděleno několika žákům, kteří 

dlouhodobě měli problém s dodržováním pravidel školní docházky a školní práce. Jeden žák na základě 

jednání se zákonnými zástupci a OSPOD odchází k 1. 9. 2023 do školy pro děti s poruchami chování. 

Další k datu 1.9.2024.  

 

 

Soutěže 

Ve školním roce 2023 – 2024 proběhlo několik tradičních soutěží, kterých se naši žáci 

pravidelně účastní. Podpora  dětem, které mají širší záběr či zabíhají do hloubky v  určitých oborech, je 

pro nás velmi důležitá.  Žáci se do soutěží rádi a aktivně zapojují. Mohou tak  ukázat své  silné stránky. 

Podrobný přehled akcí představujeme v tradiční ročence Štěbetání, která je  součástí této výroční 

zprávy. 

Celoročně  probíhala soutěž v anglickém jazyce Booster, v jednotlivých kolech se jí zúčastnilo 

během roku víc než sto dětí. Žáci 6. - 9. tříd dostali možnost si již podruhé vyzkoušet i cambridgeskou 

zkoušku, v ústní a písemné části si ověřovali své znalosti úrovně užívání anglického jazyka.  Řada 

z našich žáků zvládá angličtinu na výborné úrovni a podobné soutěže je motivují v dalším užívání jazyka 

a k zlepšování se v něm. Velmi motivační byl i poznávací zájezd do Anglie, při kterém děti, kromě 

návštěvy památek, pracovaly  v rámci jazykového kurzu na zlepšení své angličtiny.  

Pravidelně se naši žáci účastní olympiád v jednotlivých předmětech. Zejména nás těší, že 

v loňském roce byli úspěšní v matematické olympiádě a Matematickém klokanovi.  

I letošní ročník Logické olympiády byl hojně obsazen zájemci i úspěšnými řešiteli z 1. i 2. stupně.  

Klání žáků deváťáků opět prověřilo kreativitu deváťáckých dvojic.  

Po několika letech se naše škola účastnila soutěže v chemii s názvem ,Hledáme nejlepšího 

mladého chemika  ČR.‘  Tříčlennému týmu  utekl postu do regionálního finále pouze o jedno místo.   
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        Ve sportovních aktivitách žáci naší školy bodovali. Mladší žákyně postoupily ve florbalu do 

krajského kola, kde obsadily 5. místo. Dařilo se též v atletických soutěžích. Dominovaly opět dívky, 

které vybojovaly v atletických závodech Poháru rozhlasu postup do krajského kola, kde byly 6.  Lezecké 

soutěže byly novou výzvou. I tam jsme bodovali.   

 

 

Údaje o dalším vzdělávání pedagogických pracovníků  

2023- 2024  DVPP 

Zájem o vzdělávání mezi pedagogy trvá. Nejčastější výběr míří do oblasti technologií, 

především pak užívání umělé inteligence a různých aplikací, posílení digitálních  kompetencí a jejich 

využití v jednotlivých předmětech. Dalším často zastoupeným tématem byla podpora žáka, způsoby 

práci v případě obtíží, řešení situací či práce se třídou. Kolegové si vybírali ze široké nabídky rozdílných 

témat. Příležitostně pak informovali ostatní o užitečných bodech daného školení během společných 

pondělních setkání.  

Využili jsme i další společné vzdělávání sboru, při kterém jsme  se zaměřili na několik oblastí 

rozvoje pedagogických pracovníků.  Společné školení s lektorem  NPI, panem Václavem Maněnou, bylo 

cíleno právě na aktivní použití digitálních nástrojů ve výuce. KDY? 

V dubnu 2024 proběhlo školení pro vyučující 1.stupně a učitele matematiky s paní lektorkou 

Michnovou. Paní lektorka se specializuje na Hejného matematiku. Předmětem školení byly netradiční 

postupy, příklady a zároveň velmi plodná debata a reakce na konkrétní dotazy. 

Vzdělávání v oblasti matematiky pokračovalo i o prázdninách. Na Letní školu  matematiky vyrazili 

vyučující z 1. i 2. stupně. V Praze absolvovali vícedenní prázdninovou školu zaměřenou na metody práce 

s dětmi, které pomáhají k rozvíjení matematické gramotnosti 

V srpnu 2024, v přípravném týdnu, proběhlo výjezdní proškolení pedagogického sboru. 

Jednalo se o pokračování Digi kompetencí lektorovaného  panem Václavem Maněnou a následně 

seminář pro asistenty pedagoga a paní vychovatelky na téma Wellbieng a pohyb vedený lektorem 

Petrem Gorvaldem.    

Mgr. Petr Cícha během října 2023 až května 2024 absolvoval Studium k výkonu ICT 

koordinátora, které úspěšně dokončil a obhájil svou závěrečnou práci.  

Mgr. David Horák dokončil kurz Kariérového poradce. 

Osobnostní a etickou výchova vede  paní učitelka Naďa Králíčková. Je metodikem v této oblasti, 

pro celý pedagogický sbor připravuje tematické plány, odbornou literaturu, proškoluje pdg. sbor 

v oblasti metod práce v OEV.  

Formativnímu hodnocení se už pátým  rokem aktivně věnujeme. Rozvoj této oblasti koordinuje 

v naší škole paní zástupkyně ředitele Martina Olejáková. Vzdělávání pedagogického sboru absolvujeme 
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několikrát za rok v rámci vzájemného sdílení a předávání zkušeností. I letos jsme se tomuto tématu 

věnovali opakovaně v rámci pondělních setkání pedagogického sboru, vzdělávání vedla Mgr. Martina 

Olejáková.  

Nově nastupující ředitelka školy, Mgr. Petra Horáková, absolvovala modul Studia pro ředitele a školská 

zařízení , a  to během října 2023 až března 2024. 

 Rozvoj školy -  vzdělávání formou vícedenních modulů - absolvovaly zástupkyně ředitele 

Mgr.Martina Olejáková a ředitelka školy  Mgr. Petra Horáková. Jedná se o projekt „Dobrá škola II.“ 

Realizovalo ho AISIS Kladno a cílem je pomoci vedoucím pracovníkům nastartovat a dlouhodobě 

realizovat rozvoj své školy. V letošním školním roce proběhla dvě setkání. Podzimní část byla pořádána 

školou ze ´Žďáru nad Sázavou. Jarní setkání pořádala naše škola za podpory města a společnosti ASIS.  

Do systému vzdělávání patří dlouhodobá spolupráce  s TOŠ o.s. Jedná se o společenství desítek škol 

z celé republiky, které spolupracují na rozvoji svých škol, vedoucí pracovníci se setkávají na 

konferencích, na každoroční Letní škole. V srpnu 2024 se Letní školy TOŠ zúčastnily Mgr. Petra 

Horáková a Mgr. Martina Olejáková.  

ZŠ Pavlišovská ve spolupráci s organizací MAP zorganizovala společné setkání pedagogů 

především prvního stupně s bohatým programem přednášek. Akce se účastnila i zástupkyně pro 1. 

stupeň  Mgr. Petra Balcarová.  

Finanční gramotnost patří mezi důležité kompetence žáků, které by jim škola měla pomoci 

získávat. Po loňském proškolení došlo k  aktualizaci finanční gramotnosti ve škole. Na toto téma byl 

zorganizován i projektový den.  

Přehled jednotlivých vzdělávacích akcí a účast členů pedagogického sboru na nich je přílohou 

této výroční zprávy.  

 

Zájmové vzdělávání ve školní družině a školním klubu ve školním roce  2023 - 2024 

Ve školním roce 2023-24 ve školní družině zájmové vzdělávání zajišťovalo 5 vychovatelek v pěti 

odděleních, kde se zapojilo 136 účastníků. 

Ve školní družině se účastnilo 36 žáků z 1.tř. pod vedením paní vychovatelky  Petry 

Lochmanové (1. oddělení) a Věry Rýdlové (2. oddělení) , společně se staraly i o dalších 16 účastníků - 

žáků  2.B. Ve 3. oddělení organizovala paní vychovatelka Karla Mlezivová činnost 30 účastníkům z 2.A 

a ze 3.A. Ve 4. oddělení pod vedením paní vychovatelky Lenky Vrátné  pracovalo 30 účastníků ze 3.B a 

ze 4.A . Paní vychovatelku Dominiku Drábkovou, která odešla na MD,  v 5.oddělení v listopadu 

vystřídala Kateřina Prokešová, 24 účastníků ze 4.A a 5.A . Celkový počet  je tedy 136 účastníků. V  

letošním školním roce nebyla překročena kapacita (145 možných zapsaných účastníků) ŠD, byli řádně 

zapsáni a rozepsáni do oddělení tak, aby byla dodržena kapacita oddělení.  
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Školní klub 

Ve školním klubu bylo zapsáno 17 účastníků převážně ze 2.st. naší školy, věnovali se sportu s 

paní vychovatelkou Petrou Lochmanovou, tréninku vybíjené a  hře na zobcovou flétnu pod vedením 

paní vychovatelky Karly Mlezivové. 

 

Činností v ŠD a ŠK se účastnilo 34 účastníků s cizí státní příslušností. 

Tradiční akce  

● Běh spadaným listím – v Lipové aleji – běh v přírodě s plněním obratnostních úkolů na trati 

● Cestopisné promítání  a beseda s cestovatelkou K. Motani – Divoká Amazonie 

● Adventní akce - Čertovská olympiáda, Ztratil se čertík proběhly v termínu ve Sportovních 

aktivitách 

● Prezentace našich výtvarných činností na Vánoce - v rámci školní výstavy před sborovnou, 

ředitelnou   

● Setkání s rodiči na Vánoce – vánoční pohádka „Nejkrásnější přání“, spolupráce vychovatelek a 

všech oddělení 

● Masopustní průvod školou - zábavné obratnostní a vědomostní soutěžení v maskách 

v tělocvičně a zrcadlovém sále, taneční hry ve společenské místnosti, využití pomoci starších 

účastníků při organizaci 

● Koncerty Fléten pro nové školáky při příležitosti zápisu do prvních tříd v dubnu 2024 

 

● Návštěva dětí z MŠ Plhov – tradiční návštěva, která motivuje předškoláky k jejich budoucí 

školní docházce   

● Jarní výstava – společně se školou v dubnu 2024 

● Čarodějnické hrátky – organizovány společně v kostýmech – les plný úkolů pro malé čarodějky 

a kouzelníky. Program na školním hřišti – vystoupení čarodějky Saxany s tančícím pejskem. 

● Zahradní slavnost – letos spojeno s vyhodnocením dvouměsíčního projektu „O pohár rytíře 

Hrona“  
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Projekty v ŠD během roku  

Oslava narozenin školy :   

Koncert zobcových fléten - bývalé žákyně školy, které se v průběhu let učily hrát ve školní družině na 

flétnu,  uspořádaly pod vedením paní vychovatelky Karly Mlezivové koncert pro návštěvníky oslav. 

Tematické vycházky :  

Houby - poznávání, vyvrcholilo návštěvou výstavy hub mykologického klubu v  Městské knihovně 

Náchod   

Zdravověda - proběhly besedy se zdravotnicí, stezky školou s plněním úkolů 

Vánoční a velikonoční projekty  - ve spolupráci s třídními učitelkami –  v dopoledních   i odpoledních 

hodinách 

Návštěvy výstav , galerie, muzea v Náchodě - účast na edukačních programech 

Výlety na závěr školního roku - vlakem do Bělovse, návštěva výstavy v  Malých Lázních vlakem 

770 let Města Náchod : 

Školní družina vyhlásila výtvarnou na téma Rytíř Hron (portréty, postavy, zbroj) a Náchod (v minulosti, 

současnosti nebo budoucnosti), 82 prací hodnotilo 114 porotců z řad dětí i dospělých. V červnu 

proběhla čtyři kola sportovní soutěže “O pohár Rytíře Hrona” na školním hřišti. Účastníci si ověřili 

vlastní rychlost i pohybovou obratnost, ověřili si hlavně výhody týmové spolupráce. 

Estetické aktivity se účastnil edukačního programu “Psaníčka nejen od listonoše” o budovách Náchoda. 

 

 

Zájmové útvary: 

V osmi zájmových útvarech během školního roku 2023,24 pracovalo 181 účastníků ZaV 

 

 

   

  Bruslení,plavání 53  

  Flétny 25  

  Vaření 5  

  Dovedné ruce 7  

  Páni kluci 7  

  Sportovní aktivity 57  

  Atletika 12  

  Vybíjená 15  

  Celkem 181  
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Spolupráce s SK Plhov – Náchod, z.s. – organizace sportování v ŠD 

Školní družina již 30let spolupracuje  a organizuje sportování za podpory SK Plhov - 

Náchod,z.s. 

V .Rýdlová a P. Lochmanová – organizace a účast: dětský běh Od radnice k radnici, zápolení v 

rámci ČASPV – Zimní pětiboj, Aletické závody. Veřejné běžecké závody v Náchodě v Montaci, v 

Červeném Kostelci  - pořádané Charitou, Hospicem. 

Asistentka Gabriela Beranová pravidelná výpomoc při organizaci bruslení a plavání. 

Asistentka Tereza Mertlíková – využití  její zkušenosti  učitelky plavání – plavecký výcvik 

každé pondělí. 

Dominika Drábková – trénování korfbalu a doprovod – vedení týmů v soutěžích v rámci 

Českého korfbalového svazu. 

Kateřina Prokešová – trénování gymnastiky 

Karla Mlezivová - trénování vybíjené, příprava na turnaje, soutěže 

Jaroslava Pavlovičová trénování gymnastiky, organizace soustředění, závodů, účast v rámci 

Gymnastické federace a ČASPV. Organizace závodění v rámci Královéhradeckého českého atletického 

svazu. 

                                                                                                      Vedoucí vychovatelka Věra Rýdlová 

 

 

Projekty, kterých se škola účastní 

Ovoce do škol – využíváme nabídky projektu v 1. stupeň. V letošním roce probíhá zavážka jednou 

měsíčně. Žáci dostávají ke svačině ovoce nebo zeleninu. Projekt cílí nejen na motivaci žáků konzumovat 

zeleninu a ovoce ve větší míře. Zároveň nabízí dětem i cizokrajné druhy. Děti se též učí si ovoce omýt, 

popřípadě nakrájet, oloupat. Rozdávání ovoce, předávání informací o zdravé výživě, praktické 

nakládání s ovocem a zeleninou mají na starosti školní jídelna a třídní vyučující 1. stupně.  

Obědy dětem – celkem 10 dětem byly ve školním roce 2023 - 2024 placeny obědy ve školní jídelně. 

Jedná se o děti, které žijí v sociálně slabých rodinách. V projektu budeme pokračovat i v dalších letech. 

Zdravá školní jídelna – Od roku 2016 jsme držiteli titulu – Zdravá školní jídelna.  Kromě kladných ohlasů 

řešíme i některé připomínky rodičů a dětí. Vysvětlujeme jim, že skladba jídelníčku je z velké míry daná 

předepsaným spotřebním košem. Zásady zdravého vaření dodržujeme zejména tím, že se vaří 

z čerstvých surovin, nepoužíváme polotovary, průmyslová dochucovadla, uzeniny. Na přelomu května 

a června 2024  probíhalo  testování Ministerstva zdravotnictví, které se zaměřilo na testování nového  

spotřebního koše.  

Evropská dobrovolnická služba - V rámci projektu Evropská dobrovolnická služba pracoval ve školním 

roce ve škole   Emilis z Litvy. 
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Šablony 3 (projekt MŠMT) – v rámci šablon pracuje ve škole školní asistent pedagoga, Eva Máčková, a 

speciální pedagog, Magda Vojtěchová. Dále realizujeme z  těchto peněz projekt kariérového 

poradenství pro žáky 9. tříd.  Během přípravného týdne proběhlo výjezdní  školení pro pedagogické 

pracovníky na Boudě Máma v Krkonoších. Školení se týkalo digi kompetencí a wellbingu. 

Duke of Edinborough (DofE) -  Pokračujeme v účasti v projektu Mezinárodní cena vévody z Edinburghu 

(DofE).  DofE je vzdělávací program, který mladým lidem od 14 let umožňuje rozvíjet své dovednosti a 

aktivně využívat volný čas ve čtyřech oblastech – rozvoj talentu, dobrovolnictví, sport a dobrodružná 

expedice.   Program ve škole zabezpečují vyučující Monika Hovádková a Jaroslav Štěpán. 

Booster – celoroční soutěž v angličtině. Soutěž organizovali vyučující angličtiny pod vedením paní 

učitelky Aleny Mackové. Soutěž probíhala online celoročně, úspěšní žáci dostávali certifikát o své 

úrovni zvládnutí anglického jazyka. Vytrvalí  soutěžící byli  odměněni závěrečnou party na koupališti.  

V roce 2023 – 2024 se zúčastnilo a na rozvoji své angličtiny pracovalo více než sto žáků 3. – 9. tříd. 

Cambridgeské jazykové zkoušky nanečisto - letos pobíhaly zkoušky prvně. Těšily se velkému zájmu 

žáků. Zkoušky testovaly znalost žáků v anglickém jazyce z hlediska gramatického, poslechového a 

komunikačního.   

 

Spolupráce s rodiči -  školská rada, Sdružení rodičů a přátel školy Základní školy Náchod – Plhov 

I ve školním roce 2023 – 2024 škola spolupracovala se Sdružením rodičů, dětí a přátel školy. Pracovali 

jsme s jejich připomínkami a podněty, které přicházely zejména ze setkání v rámci schůzek s rodiči.  

Ve školské radě Město Náchod zastupují pan Jan Sokolář, pan Jan Řehák, pan Tomáš Fulka.  

Zástupci pedagogického sboru ZŠ Náchod – Plhov  jsou zástupkyně ředitele pro 2. stupeň, Martina  

Olejáková, Petru Horákovou nahradila zástupkyně ředitele pro 1. stupeň, Petra Balcarová, zvolená 

učiteli, a posledním rokem i paní učitelka Renata Dostálová. Zástupcem za  rodiče  je pan Tomáš 

Žďárský, který je zároveň předsedou Školské rady Základní školy Náchod Plhov, Příkopy 1186. V prosinci 

2023 došlo k volbě dvou nových  zástupců z řad rodičů. Za odcházející Renatu Šrůtovou a Janu 

Horákovou byly zvoleny paní Pavlína Nováková a paní Nina Rajská.  

 

 

Údaje o aktivitách a prezentaci školy na veřejnosti 

Facebook - Aktuální události a akce školy prezentujeme na našem facebooku. Je to velice efektivní 

cesta, jak informovat rodiče i veřejnost o dění ve škole. 

Štěbetání - Veškeré informace o tradičních událostech v životě školy jsou ve školní ročence Štěbetání.  

Štěbetání 2024 je přílohou této výroční zprávy. 

Noviny, Zpravodaj - O dění ve škole referujeme v místním tisku, ve zpravodaji.  

www.zsplhov.cz  – V roce 2023 – 2024 jsme informovali veřejnost o naší činnosti na stránkách školy.  

http://www.zsplhov.cz/


21 
 

Edookit -  Edookit je systém pro veškerou školní agendu. Jeho součástí jsou elektronická třídní kniha, 

třídní výkazy, žákovská knížka. Umožňuje efektivní komunikaci školy se zákonnými zástupci, 

zjednodušuje tok informací, umožňuje rodičům mít přehled o práci a o výsledcích práce svých dětí ve 

škole.  

Akademie ZŠ Náchod – Plhov – Výsledky celoroční práce pravidelně  prezentujeme na slavnostní 

akademii školy.  Již tradičně ji organizujeme v prostorách Městského divadla – dopolední představení 

pro žáky školy, odpolední pro rodiče a veřejnost. Těší nás pozitivní ohlas, vyprodané hlediště 

městského divadla. Oceňujeme i profesionální zabezpečení akce a všestrannou podporu ze strany 

provozovatele divadla. Slavnostní ráz společné akademii dodává předávání osvědčení za  závěrečné 

práce žákům devátých tříd, které je vždy vyvrcholením celé akce. Přítomnost rodinných příslušníků 

dodává ceremoniálu slavnostní atmosféru. 

 

 

Údaje o výsledcích inspekční činnosti provedené Českou školní inspekcí: 

Ve školním roce 2023– 2024  ČŠI neprováděla v naší škole žádná šetření. 

 

 

ČMOS 

Ve škole pracuje základní organizace Českomoravského odborového svazu pracovníků školství při ZŠ 

Náchod – Plhov. Na rok 2024  dále platí kolektivní smlouva, která upravuje vztahy zaměstnavatele ZŠ 

Náchod – Plhov, Příkopy 1186 a zaměstnanců.  Byly aktualizovány zásady využívání prostředků FKSP, 

na aktuální podobě se podílela odborová organizace a vedení školy.                                                                                                      

 

 

 

                                                                                                         Náchod, 30. 9. 2024  Mgr. Petra Horáková 

             

 

 

 

 

 

 

 

 



22 
 

 

 

S výroční zprávou o činnosti za školní rok 2023 – 2024  seznámí ředitelka školy pedagogický sbor v 

rámci pedagogické rady dne 18. 11. 2024 

 

                                                                                                                Mgr. Petra Horáková 

                                                                                       ředitelka Základní školy Náchod – Plhov, Příkopy 1186 

 

 

 

 

 

Výroční zprávu o činnosti za školní rok 2022 -2023 schválila Školská rada Základní školy Náchod - Plhov, 

Příkopy 1186 dne 10.10. 2024 .                     

 

MUDr. Tomáš Žďárský 

předseda Školské rady Základní školy Náchod – Plhov, Příkopy 1186 
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